
Zápis z jednání výboru Skutek 24. 3. 2025 
 
Přítomní*é: Jitka Hlaváčková, Alena Kunicová, Martin Netočný, Jiří Pitrmuc 
Nepřítomi*é: Hana Janečková, Johana Lomová, Jiří Ptáček, Zuzana Štefková, 
 
Seminář Legislativní a ekonomické výzvy pro současné výtvarné umění  

● organizuje Poslanecká sněmovna Parlamentu České republiky dne 31.3.2025, místopředseda 
Podvýboru pro kulturu VVVKMT Ing. Roman Bělor 

● na podnět Asociace pro nezávislé galerie, Blanka Čermáková z Trafo Gallery nás oslovila se 
žádostí o podporu jejího příspěvku ve věci snížení DPH u prvo(prodeje) uměleckých děl - 
vyjádření podpory Skutkem? 

● souhlasíme s návrhem B. Čermákové - snížení DPH prvoprodeje uměleckých děl 
(samostatně anebo v zastoupení galerií)  

● Alena se zúčastní semináře osobně 

Co se stalo v návaznosti na náš dopis - Světová 1? 
 

● 6.2.2025 se publikoval PHA_otevreny-dopis_06022025.pdf, Skutek byl jedním z iniciátorů a 
tak odesílatelem dopisu Zastupitelstvu m.č. Praha 8 a Zastupitelstvu MHMP 

● jak zastupitelstva na dopis reagovaly? 
○ MHMP upravil způsobem, s nímž lze souhlasit:  

 

 
● Praha 8 upravila, ale nevíme, jakým způsobem, zjistíme 

 
Bike Jesus - Panelová diskuse: Nepohodlně kritická kultura (25.3. 18:00) 
 

● Jitka v souvislosti se Svetovou 1 referuje o plánované debatě (O své zkušenosti s cenzurou v 
kulturní a umělecké oblasti promluví zástupce Galerie Světová 1 Zai Xu a Yara Abu Aataya. 
Pražské dění do globálního kontextu zasadí šéfredaktorka Artalk.info Anežka Bartlová. 
Panelem o nepohodlně kritické kultuře na benefici Tadamunu bude provázet socioložka 
kultury Andrea Průchová Hrůzová.) 

https://spolekskutek.cz/app/uploads/2025/02/PHA_otevreny-dopis_06022025.pdf


● https://www.artmap.cz/panelova-diskuse-nepohodlne-kriticka-kultura/  
● výbor nemá kapacitu poslat někoho za Skutek 

 
Mánes  
  

● Společnost Jindřicha Chalupeckého organizuje k výstavě “Není čas na práci. Není čas bez 
práce”, diskuzi, která proběhne ve čtvrtek 27. března od 17 hodin v Laichterově domě na 
pražských Vinohradech 

● na téma aktivismus v kultuře - zřejmě se bude probírat i Mánes (jako kauza, která se 
dlouhodobě řeší, má úspěchy, neúspěchy, jak se to řešilo) 

● co z si z této akce můžeme vzít my pro nás? Oživení veřejné diskuze, hodit na fb, že se to 
děje, prohlášení na sociální sítě?  

● Co dalšího lze zmínit jako úspěšnou iniciativu - status umělce, dopis Zaorálek, manuál umění 
ve veřejném prostoru (možnost projít výroční zprávy) 

Forum Praha město pro život 

● Jitka referuje o vzniku platformy, kterou bude spravovat Arnika, měla by propojovat všechny 
pražské iniciativy, které usilují o společenské změny 

● https://prahalidem.arnika.org/t/zacnete-zde-vitejte-na-foru-praha-mesto-pro-zivot/56  
● Skutek má zájem se zaregistrovat a podílet se  

Účetní závěrka 

● dořešit za rok 2023 + nachystat rok 2024 - Jitka ve spolupráci s Marcelou 
● Alena - nachystat podklady pro daňové přiznání 2024 

Výroční zpráva 2024 

● sepsat  

Newsletter 
● doplnit na web zápisy z jednání výboru a otevřít téma newsletteru (zasílání zápisu ze schůze 

výboru) !!! 
 
Příští schůze výboru podle výsledků hlasování 15.4.2025 
 
Sepsal Jiří P., ověřila Alena K. 

https://www.artmap.cz/panelova-diskuse-nepohodlne-kriticka-kultura/
https://prahalidem.arnika.org/t/zacnete-zde-vitejte-na-foru-praha-mesto-pro-zivot/56

